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Protokół nr XXX/16 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 31 maja 2016 r. 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 16:55. 

Obrady prowadził Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 

 

W pierwszej części obrad Rady uczestniczył Ryszard Wilczyński, poseł na Sejm VIII 

kadencji, wojewoda opolski w latach 2007-2015. 

 

Ad 1. 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych poinformował, że obrady Rady są prawomocne – 

w chwili stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 14 radnych. 

W trakcie obrad przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 radnych (lista 

obecności radnych w załączeniu do protokołu). 
 

Do przesłanego radnym porządku obrad nie wprowadzono żadnych zmian.  

Porządek obrad XXX sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XXIX/16 z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie za 2015 rok z realizacji uchwały „Wieloletni program 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2011-

2015”. 

6. Koncepcja zagospodarowania terenów zieleni miejskiej. 

7. Analiza przebiegu przetargów na zadania inwestycyjne. 

8. Weryfikacja i ocena realizacji zapisów Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-

Koźle na lata 2014-2020 za rok 2015. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego za rok 2015. 

10. Podjęcie uchwał: 

a) zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020, 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Miasta Kędzierzyn-Koźle”,  

c) w sprawie odpowiedzi na skierowane do Przewodniczącego Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle wezwanie do usunięcia „niezgodności z prawem uchwały Nr 

XLI/485/09 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja 2009 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania za pracę, 

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 

wynagrodzenia oraz podwyższenie minimalnych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego nauczycieli”, 
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d) zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na lata 

2014-2016, 

e) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kędzierzyn-Koźle, 

f) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016, 

g) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 

h) w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady Miasta 

Kędzierzyn-Koźle oraz przewodniczących zarządów jednostek pomocniczych, 

i) w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle oraz 

Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych. 

11. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że radni nie zgłosili 

żadnych uwag do protokołu. W związku z tym uważa, że Rada przyjęła protokół 

nr XXIX/16 z sesji z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad prowadzący 

obrady Andrzej Kopeć udzielił głosu posłowi Ryszardowi Wilczyńskiemu. 

 

Ryszard Wilczyński złożył radnym życzenia z okazji Dnia Samorządowca, 

obchodzonego 27 maja. Zadeklarował, że w parlamencie w ramach „grupy 

odrzańskiej” będzie starał się pracować tak, aby to, co realne, zostało zrealizowane 

i służyło miastu Kędzierzyn-Koźle. 

 

Następnie głos zabrał przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć, który 

podziękował posłowi za przybycie na obrady Rady oraz również złożył życzenia wielu 

sukcesów i owocnej pracy w parlamencie. 

 

 

Ad 3. 

Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 

w okresie międzysesyjnym przedstawił Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 
(pisemna informacja dołączona do niniejszego protokołu) 

 

 

Ad 4. 

Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 

Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym, tj. od 29 kwietnia  do 30 maja 2016 r. 

podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania aktów kierownictwa 

wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie postępowania podatkowego”. 
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W uzupełnieniu pisemnej informacji, prezydent miasta Sabina Nowosielska nawiązała 

do opublikowanego raportu Światowej Organizacji Zdrowia (WHO) w sprawie jakości 

powietrza. Poinformowała, że raport ten został opracowany na podstawie danych 

z 2013 roku. W przypadku Kędzierzyna-Koźla dane za 2015 rok są dużo 

korzystniejsze i wskazują na poprawę jakości powietrza w mieście. Poinformowała 

również o planach powołania zespołu, który zajmie się problemem zanieczyszczenia 

powietrza na terenie Kędzierzyna-Koźla. Zadaniem zespołu będzie opracowanie 

strategii informacyjnej w celu obniżenia poziomu zanieczyszczenia powietrza 

w naszym mieście. 

Drugi temat przedstawiony radnym dotyczył planowanych działań w związku 

z pismem Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie zwiększenia dodatku za 

wychowawstwo i podwyższenia wynagrodzenia dla obsługi.  

Prezydent miasta przedstawiła również powody rezygnacji z organizacji strefy kibica 

na Euro 2016. Główny powód to wysoki koszt, który dla otwartej strefy wynosi około 

153 tys. zł. 

Na zakończenie zaprosiła radnych na imprezy zorganizowane z okazji Dni Miasta 

w dniach 2-4 czerwca br. 

 

 

Ad 5. 

Sprawozdanie za 2015 rok z realizacji uchwały „Wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2011-2015”. 

 

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 

poinformowała że komisja zapoznała się ze sprawozdaniem i przyjęła je bez żadnych 

uwag. 

 

Ryszard Masalski poinformował, iż cieszy się z obecności na dzisiejszej sesji posła 

Ryszarda Wilczyńskiego, gdyż być może po wysłuchaniu kilku słów w kontekście 

prawnym, obecność ta będzie pomocna w interpretowaniu niejednoznacznych 

przepisów na korzyść gminy. 

Następnie nawiązał do przedłożonego sprawozdania. Zwrócił uwagę, że na stronie 6 

sprawozdania jest informacja, że gmina z własnych dochodów wypłaciła osobom 

uprawnionym dodatki mieszkaniowe w wysokości 2 500 000 zł. Po lekturze ustawy 

o dodatkach mieszkaniowych wywnioskował, że to budżet państwa powinien 

zabezpieczyć środki na to zadanie, a nie gmina z własnego budżetu. Odczytał art. 9a 

ustawy o dodatkach mieszkaniowych, który brzmi „Wypłata dodatków 

mieszkaniowych jest zadaniem własnym gminy”. Jego zdaniem wypłata jest 

czynnością kasową. Brzmienie art. 9a nie informuje o pochodzeniu środków na 

wykonanie czynności kasowej. 

Zwrócił uwagę, że w ustawie o samorządzie gminnym w katalogu zadań nie jest 

wskazane zadanie własne gminy polegające na wypłacie dodatków mieszkaniowych. 

Oznacza to, że jeżeli państwo nakazuje wykonanie pewnych zadań, to musi 

zabezpieczyć środki. Zwrócił się z pytaniem, czy oznacza to, że gmina przez 15 lat 

wydatkowała środki na dodatki, nie mając zabezpieczonych środków z budżetu 
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państwa. Dodał, że jest to kwota ok. 37 mln zł. O fakcie tym poinformował panią 

prezydent, która zbadała temat pod kątem prawnym. Opinia prawna jest już 

sporządzona. Nie pokrywa się ona z przedstawioną interpretacją, niemniej jednak 

opinia prawna nie jest jednoznaczna, a przepisy powinny być jednoznaczne. Jeżeli nie 

są jednoznaczne, to powinno się je rozstrzygać na korzyść podmiotu słabszego. Gmina 

w stosunku do państwa jest podmiotem słabszym. W związku z tym poprosił posła 

o podjęcie czynności, które spowodują korzystniejszą dla gminy interpretację 

przepisów ustawy i zwrot tych pieniędzy przez państwo. Jednocześnie zaapelował do 

radnych o przygotowanie się do walki z administracją rządową, gdyż zamierza 

przedłożyć projekt uchwały w sprawie wniosku o zwrot przez państwo kwoty wydanej 

przez gminę w imieniu państwa. 

 

Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej 

Kopeć poinformował, że przystępuje do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad 6. 

Koncepcja zagospodarowania terenów zieleni miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że temat ten był 

przedmiotem obrad Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego. 

Komisja ta zapoznała się z nim i przyjęła informację. 

Następnie otworzył dyskusję i po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad 7. 

Analiza przebiegu przetargów na zadania inwestycyjne. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że temat ten był 

przedmiotem obrad Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego. 

Komisja ta zapoznała się z nim i przyjęła informację. 

Następnie otworzył dyskusję i po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad 8. 

Weryfikacja i ocena realizacji zapisów Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-Koźle na 

lata 2014-2020 za rok 2015. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że temat ten był 

przedmiotem obrad Komisji Strategii i Rozwoju. Komisja ta zapoznała się z nim 

i przyjęła do wiadomości informację na temat wyników ewaluacji Strategii Rozwoju 

Miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2014-2020. 

 

Następnie otworzył dyskusję. 
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Ryszard Masalski podzielił się uwagą, że w przedłożonym materiale brakuje 

elementów weryfikujących i oceniających Strategię Rozwoju Miasta. Wynika to 

z tego, że Strategia Rozwoju Miasta została opracowana w poprzedniej kadencji i w 

jego ocenie ma dużo wad. W przedłożonym radnym materiale jest dokładny opis tego 

co wykonywano. W Strategii Rozwoju Miasta przy wyznaczonych zadaniach brakuje 

wskazania oczekiwanych efektów. Jako przykład wskazał na cel strategiczny 

„Konkurencyjna i dynamicznie rozwijająca się gospodarka”, gdzie w celu 

operacyjnym „tworzenie warunków dla rozwoju przedsiębiorczości” jest zadanie 

„stworzenie lub udzielanie wsparcia dla tworzonych w mieście funduszy 

inwestycyjnych, pożyczkowych i gwarancyjnych”. Podany jest tylko termin realizacji 

i źródła finansowania. Brak wskazania poziomu zaangażowania się w to zadanie nie 

pozwala na dokonanie oceny jak i czy zadanie było realizowane. Z zadowoleniem 

przyjął deklarację pani prezydent o tym, że ma być powołany zespół roboczy, który 

ma zaproponować określone zmiany w Strategii Rozwoju Miasta na kolejne lata. 

W związku z tym ma do pani prezydent dwie prośby: 

– aby każdemu zadaniu wyznaczono poziom zaangażowania gminy i wyznaczono 

spodziewane efekty, co umożliwi dokonanie w kolejnych latach oceny 

podejmowanych działań; 

– aby w zweryfikowanej Strategii Rozwoju Miasta było zadanie pn. „Opracowanie 

i realizacja programu gospodarczego dla gminy Kędzierzyn-Koźle”. 

Uprzedził, że nie chodzi tutaj o jego pomysł, lecz prosi tylko o opracowanie takiego 

programu, być może radni również zaangażują się w jego opracowanie. 

 

 

Ad 9. 

Sprawozdanie z realizacji Programu ze współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego za rok 2015. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że materiał ten był 

przedłożony Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. Komisja zapoznała się 

i przyjęła sprawozdanie. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Adam Sadłowski zadał pytanie jak wygląda współpraca gminy z organizacjami 

pozarządowymi, gdyż po spotkaniu na Komisji Strategii i Rozwoju były niepokojące 

sygnały, że ta współpraca nie istnieje, ogranicza się do wymiany co jakiś czas e-maili, 

np. informujących o zmianie przepisów lub terminie złożenia dokumentów. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć zauważył, że sprawozdanie zostało 

przedłożone. Jeśli są jakieś pytania do tego sprawozdania, to prosi, aby je zadawać. 

Natomiast referowanie teraz jak wygląda współpraca, podczas przedłożenia 

sprawozdania, nie jest odpowiednim momentem. 

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że przedłożony materiał 

jest opracowaniem kompleksowym i wynikiem nie tylko konsultacji  z organizacjami 



6 

 

pozarządowymi, ale przede wszystkim zebranymi informacjami ze wszystkich 

wydziałów, które realizują programy na rzecz organizacji pozarządowych 

i współpracują z tymi organizacjami. Na Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej była nie tylko dyskusja, ale także pełna informacja. Ze zdecydowaną 

większością organizacji urząd współpracuje bardzo skutecznie i sprawnie. Wydawane 

środki zaprezentowane w sprawozdaniu są bardzo transparentne i wymagają od 

urzędników i organizacji pozarządowych dobrej organizacji, aby skutecznie je 

zrealizować. Głosy, które się pojawiają– za każdym razem są różne zdania na temat 

nie tylko współpracy, ale również na temat ilości środków, które w systemie się 

znajdują – są przedmiotem tej dyskusji. Urząd nie tylko współpracuje z organizacjami 

pozarządowymi, ale organizuje także spotkania, np. zaproszenie na posiedzenie 

Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Strategii i Rozwoju. 

Przyszły te organizacje, które były zainteresowane. Jednocześnie organizowane są 

spotkania robocze nad opracowaniem programu na następny rok. Jego zdaniem 

współpraca ta jest nie tylko dobra, ale bardzo dobra. Dodał, że zawsze znajdą się 

głosy, które będą przeciwne temu zdaniu, ale są to głosy nieliczne. 

 

Adam Sadłowski zgodził się, że w zakresie dotacji współpraca jest właściwa, jednak 

brakuje więzi i wsparcia organizacji na co dzień. Poprosił o przedstawienie dowodów, 

że wszystkie organizacje zostały zaproszone na posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury 

i Kultury Fizycznej oraz Komisji Strategii i Rozwoju.  

 

Wojciech Jagiełło poinformował, że do wszystkich organizacji zostało wysłane 

zaproszenie. Dodał, że 13 czerwca planowane jest kolejne spotkanie z organizacjami 

w sprawie opracowania programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w następnym roku. Poprosił o wskazanie organizacji, która nie została zaproszona. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, zarzuciła radnemu nieładne potraktowanie 

MOSiR-u i ludzi tam pracujących. Poprosiła o bliższą informację na temat zastrzeżeń 

i problemów sygnalizowanych przez konkretne organizacje. Dodała, że organizacje 

współpracują z Urzędem, a nie z konkretną osobą, a za współpracę odpowiada 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta. 

 

Adam Sadłowski podzielił się obawą, że jeżeli poda konkretną informacje, to może to 

mieć wpływ na obniżenie dotacji. Zaproponował porozmawianie z osobami z różnych 

środowisk, bo jest bardzo dużo ludzi  niezadowolonych, uważających, że źle się 

dzieje. Nie zgodził się z uwagą, że źle potraktował MOSiR, tylko przedstawił swoją 

ocenę. Jego zdaniem MOSiR mało pracuje, „jedzie na legendzie” i cały czas tworzy to 

samo – rok w rok cykliczność. Cykliczne imprezy, gdzie się podpina MOSiR, a 

twórcami tych imprez są organizacje pozarządowe. Dlatego nie ma co się obrażać, 

pani dyrektor MOSiR powinna wziąć się do roboty, a nie stwarzać jakieś fochy 

i jeszcze to upolityczniać. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć zwrócił się do radnego z propozycją, że 

jeśli są jakieś problemy na linii organizacje pozarządowe – Urząd Miasta, to prosi 

o ich wskazanie. Urząd musi wiedzieć co i na jakim odcinku robi źle. 
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Adam Sadłowski zaproponował aby zaprosić wszystkie środowiska do kina 

„Twierdza” i odbyć szczerą rozmowę. Takie spotkania powinny odbywać się raz na 

kwartał. Podał przykład konsultacji prowadzonych drogą e-mailową. Jeżeli 

w podanym terminie nikt się nie zgłosi, to uważa się, że konsultacje zostały 

przeprowadzone. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, przypomniała że nie pochodzi ze środowiska 

politycznego, dlatego jeżeli reaguje i rozmawia, to tylko na konkretne tematy. 

Odnosząc się do propozycji radnego zorganizowania spotkania zauważyła, że do tej 

pory radny nie uczestniczył w żadnym spotkaniu. Dodała, że MOSiR robi bardzo 

dużo, a jeżeli radny tego nie zauważa, to znaczy że nie bywa w Kędzierzynie-Koźlu. 

 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta, podkreślił, że wszystkie konkursy, 

dotacje i wnioski składane przez organizacje pozarządowe są bardzo transparentne 

i wnikliwie analizowane. Tylko przeszkoda czysto formalna może być powodem 

nieprzyznania środków. Ponownie poinformował o planowanym na dzień 13 czerwca 

spotkaniu w ramach współpracy z organizacjami pozarządowymi, a program który jest 

teraz oceniany przez radnych został bardzo przyjęty przez te organizacje. Uważa, że 

współpraca jest nie tylko dobra, ale również otwarta na sugestie. Takiego zdania są 

również urzędnicy współpracujący z organizacjami pozarządowymi. Liczy na to, że na 

spotkaniu 13 czerwca znowu padną ciekawe pomysły, które będą wykorzystane 

w programie na rok 2017. 

 

Adam Sadłowski podał przykład ringu zakupionego w ubiegłej kadencji – został 

złożony i przechowywany jest w magazynie hali sportowej. Pretekstem były imprezy 

sportowe organizowane w hali. Okazało się, żer od 5 miesięcy nie odbyła się ani jedna 

impreza na parkiecie hali. 

 

Andrzej Kopacki przypomniał propozycję zgłoszoną przez prezesa Euroregionu 

Pradziad, którą przedstawił w formie interpelacji na poprzedniej sesji. Dotyczy ona 

stworzenia funduszu pożyczkowego dla organizacji pozarządowych. W skali roku jest 

to kwota od 100 000 zł do 200 000 zł. Takie wsparcie, szczególnie tych organizacji, 

w których działają seniorzy, pozwoliłoby na skorzystanie z funduszy unijnych. Środki 

te wracałyby do budżetu miasta. Taki fundusz jest już utworzony w Nysie. Wyraził 

nadzieję, że takie środki zostaną uwzględnione w przyszłorocznym budżecie miasta. 

 

Przemysław Pawlik nie zgodził się z krytyką radnego Sadłowskiego kierowaną pod 

adresem Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu Miasta oraz Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji. Dodał, że reprezentuje organizację pozarządową, która 

współpracuje i działa na terenie miasta. Zwrócił uwagę na nową, atrakcyjną stronę 

internetową MOSiR, gdzie zamieszczony jest kalendarz imprez organizowanych przez 

ten ośrodek. Podkreślił otwarcie urzędników na współpracę z organizacjami 

pozarządowymi. Od dziewięciu lat utrzymuje kontakt z Urzędem i jeżeli w terminie 

przedstawił swoje propozycje, to nie spotkał się z odmową ze strony urzędu lub 

MOSiR. Poprosił o wstrzemięźliwość w wypowiedziach i nieosądzanie ludzi, którzy 
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naprawdę dobrze pracują. Poinformował również, że podczas konsultacji 

prowadzonych przez dwa miesiące żadna z organizacji pozarządowych nie zgłosiła 

swoich uwag lub pomysłów. Oznacza to, że urzędnicy przygotowali poprawny 

dokument. Zgodził się z zarzutem radnego dotyczącym niewłaściwego wykorzystania 

ringu bokserskiego. Również uważa, że przechowywanie przez 5 miesięcy tego 

urządzenia w magazynie jest niezrozumiałe. 

 

Adam Sadłowski poinformował, że ponad 10 lat działa w organizacjach pożytku 

publicznego, przez wiele lat był prezesem, stąd kwestie dotyczące działalności 

organizacji pożytku publicznego nie są mu obce. Ponownie przedstawił swoje uwagi 

na temat działalności MOSiR. Podał przykład cyklicznych, organizowanych co roku 

imprez, np. siatkówka plażowa, wzbudzająca  niewielkie zainteresowanie. Inny 

przykład potwierdzający niewłaściwą pracę MOSiR, to nieskoszone przed 

rozgrywkami boisko piłkarskie. Zastrzegł, że nie wszystko jest źle, ale są sprawy, 

które należy poprawić. Wskazał na potrzebę wyjścia do mieszkańców z ofertą nie 

tylko przez internet, ale również poprzez plakaty, gdyż osoby starsze korzystają 

z takiej formy przekazu informacji. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, zauważyła, że nie można bezpodstawnie 

obrażać urzędników. Dodała, że radny może wystąpić z zapytaniem na temat ilości 

imprez organizowanych przez MOSiR i liczby uczestników na tych imprezach. 

Z takim zapytaniem zwrócił się radny Scheller i otrzymał odpowiedź. Nie zgodziła się 

z wypowiedzią radnego, że siatkówka plażowa spotkała się z niewielkim 

zainteresowaniem. Była na tej imprezie i widziała wiele osób. Natomiast radnego 

Sadłowskiego tam nie było, a wiedzę o niskiej frekwencji oparł na przekazie innej 

osoby. Nie zgodziła się z zarzutem, że MOSiR za mało rozreklamował galę boksu, 

gdyż to nie MOSiR był organizatorem tej imprezy. Zachęciła radnego, aby częściej był 

obecny na imprezach i bezpośrednio obserwował ich przebieg oraz jakie jest 

zainteresowanie mieszkańców imprezami. 

 

Dorota Zasłonka poinformowała, że była na niemal wszystkich turniejach siatkówki 

plażowej i uważa, że są to świetne imprezy, które cieszą się dużym zainteresowaniem 

mieszkańców. Dodała, że ani razu nie widziała radnego na tych imprezach, a przed 

chwilą je skrytykował. 

 

Adam Sadłowski poinformował, że ma swoje zdanie i będzie go bronił. Dodał, że 

nadal będzie przyglądał się działalności MOSiR. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu, w którym ujęto pakiet projektów 

uchwał, Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć odczytał pismo z dnia 24 maja 

br. Macieja Pająka, radcy prawnego, w którym informuje radnych o przejściu na 

emeryturę oraz życzy owocnego dla społeczności lokalnej i osobiście 

satysfakcjonującego sprawowania mandatu radnego. 

Radni brawami podziękowali Maciejowi Pająkowi. 
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Andrzej Kopeć wyraził nadzieję, że pan Maciej Pająk skorzysta z zaproszenia na sesję. 

Wówczas będzie okazja aby osobiście pana mecenasa pożegnać. Tymczasem – licząc 

na to, że obserwuje on transmisję obrad Rady w internecie – tą drogą składa radcy 

prawnemu podziękowania za lata nauki samorządu, prostowania ścieżek myślowych 

i kształtowania świadomości radnych-samorządowców. 

 

 

Ad 10. 

a) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020. 

 

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów „za”) zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 

Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 1, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/244/16 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

b) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta Kędzierzyn-Koźle”. 

 

Andrzej Kopacki, przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju, poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 5, 

„przeciw”0, „wstrzymujących się” 2 głosy. 

  

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 

Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 
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„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 2, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/245/16 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

c) Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skierowane do Przewodniczącego Rady 

Miasta Kędzierzyn-Koźle wezwanie do usunięcia „niezgodności z prawem uchwały 

Nr XLI/485/09 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja 2009 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania za pracę, 

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 

wynagrodzenia oraz podwyższenie minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego 

nauczycieli”. 

 

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów „za”) zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 

Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 19 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 3, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

 
Uchwała Nr XXX/246/16 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 
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w sprawie odpowiedzi na skierowane do Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle przez Panią (*) wezwanie do usunięcia „niezgodności z prawem uchwały Nr 

XLI/485/09 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja 2009 r. w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania za pracę, wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia oraz 

podwyższenie minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli” 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

d) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Ochrony 

Zdrowia na lata 2014-2016. 

 

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 

poinformowała, że komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 

Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 4, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/247/16 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

 z dnia 31 maja 2016 r. 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia na  

lata 2014 - 2016 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

e) Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 

Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i  Środowiska 

Naturalnego, poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów „za”) 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ryszard Masalski poinformował, że rozdział V § 6 ust. 1 regulaminu wprowadza co 

do zasady całkowity zakaz utrzymywania zwierząt gospodarskich, przy zachowaniu 

kilku wyjątków. Uważa za słuszny zapis w § 6 ust. 1 pkt 3 mówiący o tym, że w 

budynkach wykorzystywanych w całości lub w części na cele mieszkaniowe nie 

można prowadzić hodowli zwierząt gospodarskich. Dodał, że zabiegał o to od grudnia 
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ubiegłego roku. Całość jednak psuje druga część tego zapisu, która umożliwia 

prowadzenie hodowli zwierząt gospodarskich w tych budynkach mieszkalnych lub ich 

części, w których jest ona prowadzona w dniu wejścia w życie niniejszej uchwały. 

Radny podzielił się uwagą, że gdyby ta hodowla była prowadzona w budynku, 

w którym mieszka jedna rodzina lub kilka, ale na równych zasadach prowadzących tę 

hodowlę, to nie byłoby problemu. Jednak nie można dopuścić do sytuacji, gdzie 

w jednej części budynku prowadzona jest uciążliwa hodowla, a w drugiej za ścianą 

mieszka rodzina w oparach smrodu, polująca na gryzonie, będące integralną częścią 

hodowli zwierząt gospodarskich. Są takie miejsca w Kędzierzynie-Koźlu, że w jednej 

części budynku mieszka rodzina, a w drugiej części prowadzona jest hodowla 

królików. Hodowca tych królików nie mieszka w tym budynku, lecz w innej części 

miasta. Zatem nie odczuwa on dyskomfortu z powodu sąsiedztwa królików za ścianą. 

Dlatego proponuje aby § 6 ust. 1 pkt 3 kończył się po słowie „mieszkaniowe”, a w 

postanowieniach końcowych powinno się wprowadzić § 9a o brzmieniu 

„W budynkach w całości lub w częściach wykorzystywanych na cele mieszkaniowe, 

w których w dniu wejścia w życie niniejszego regulaminu prowadzona jest hodowla 

zwierząt gospodarskich, przedmiotowa hodowla jest możliwa do dnia 31 grudnia 2016 

roku”. Wyjaśnił, że jest to czas umożliwiający spokojne zakończenie hodowli. Na 

zakończenie poinformował, że tego wniosku nie poddaje radnym dzisiaj pod 

głosowanie, gdyż nikt nie lubi być zaskakiwany i nie mając przekonania, czy wniosek 

jest właściwy można mieć wątpliwości jak głosować. Zwrócił się z prośbą do pani 

prezydent, aby pochyliła się nad wnioskiem. Jeżeli uzna zasadność argumentów, to 

być może na kolejnej sesji będzie inicjatywa, aby dokonać zmian w przyjmowanym 

dzisiaj regulaminie. 

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta, poinformował, że z zadowoleniem przyjął 

zaproponowaną przez radnego procedurę wprowadzenia ewentualnych zmian do 

regulaminu. Zadeklarował zajęcie się przedstawionym wnioskiem pod kątem 

możliwości uwzględniania i wprowadzenia zmian do uchwalonego regulaminu. 

 

Adam Oczoś poinformował, że nie ma uwag do samej uchwały. Nawiązał do 

informacji zawartej w § 2 projektu uchwały i zwrócił się z pytaniem, kiedy zostaną 

zakończone prace nad regulaminem dotyczącym postępowania z odpadami 

komunalnymi. 

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta, poinformował, że w tym zakresie gmina 

zleciła opracowanie regulaminu Związkowi Międzygminnemu „Czysty Region”. 

Podobnie uczyniły inne gminy tworzące Związek. W dniu 6 czerwca odbędzie się 

zgromadzenie związku, na którym ma być zatwierdzony regulamin. 

 

Michał Nowak nawiązał do § 6 ust. 1 pkt 1 lit. c. Zwrócił się z pytaniem, dlaczego 

osiedle Pogorzelec zostało wyłączone z zakazu utrzymywania zwierząt gospodarskich. 

Dopuszcza się na tym osiedlu utrzymywanie zwierząt na własne potrzeby 

„w obiektach przeznaczonych do chowu lub hodowli tych zwierząt: drobiu – do 10 

sztuk, zwierząt futerkowych – do 10 sztuk, a pozostałych zwierząt gospodarskich – do 
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2 sztuk”. Dodał, że jest to jedno z bardziej zurbanizowanych osiedli na terenie naszego 

miasta, dlatego nie rozumie, skąd taki wyjątek. 
 

Jan Kwiczak, zastępca kierownika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 

wyjaśnił, że według wiedzy urzędników na terenie tego osiedla w części domków 

prowadzona jest hodowla zwierząt na własne potrzeby, dlatego nie chciano tego 

ograniczać. Dodał, że decyzja w tej sprawie należy do radnych. Jeżeli Rada uzna, że 

osiedle Pogorzelec należy wyłączyć z możliwości utrzymywania zwierząt 

gospodarskich, to taki zakaz zostanie wprowadzony. Dodał, że do tej pory nie było 

żadnych skarg mieszkańców, dlatego podtrzymuje zadanie, że na osiedlu Pogorzelec 

powinno być utrzymana możliwości hodowli zwierząt na własne potrzeby. 

 

Andrzej Kopeć podsumował wyjaśnienia, że mimo wysokiego zurbanizowania osiedla 

Pogorzelec, wielu ludzi na obrzeżach tego osiedla trzyma zwierzynę domową. 

Po stwierdzeniu, że nie ma więcej pytań, przewodniczący obrad Andrzej Kopeć 

poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 18 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 1, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 5, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/248/16 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 

 

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy  

Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

f) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016. 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja jednogłośnie pozytywnie (11 głosów „za”) zaopiniowała projekt uchwały 

wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu dzisiejszym radni otrzymali 

autopoprawkę nr II. 

 

Autopoprawkę tę zreferowała Joanna Hariasz, skarbnik miasta. 

 



14 

 

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, przewodniczący obrad Andrzej 

Kopeć poddał projekt uchwały wraz z autopoprawkami I i II pod głosowanie: 

„za” oddano 18 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 6, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXX/249/16 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 

 

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

g) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 

że komisja jednogłośnie pozytywnie (11 głosów „za”) zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Adam Sadłowski zwrócił się z pytaniem, dlaczego na zakup samochodu dla OSP 

Kłodnica jest tylko 800 000 zł, a nie 1 100 000 zł. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, zapytała z czego wynika kwota 1 100 000 zł, 

o której mówi radny. 

 

Adam Sadłowski wyjaśnił, że jest to kwota z programu Unii Europejskiej. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, wyjaśniła, że dopiero w październiku lub 

listopadzie będzie informacja, czy miasto Kędzierzyn-Koźle zostanie ujęte na liście 

uwzględnionych wniosków. Na dzień dzisiejszy została wpisana kwota 800 000 zł. 

 

Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu, przewodniczący obrad 

Andrzej Kopeć poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 19 głosów, 

„przeciw” 0, 

„wstrzymujących się” 1, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 7, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
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Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/250/16 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Prowadzący obrady Andrzej Kopeć ogłosił 10 minut przerwy (przerwa trwała od 

15:25 do 15:40). 

 

Po wznowieniu obrad, przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że 

przystępuje do realizacji punktu 10h. 

 

 

h) Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet radnych Rady 

Miasta Kędzierzyn-Koźle oraz przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 

 

Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, która wystąpiła 

z inicjatywą uchwałodawczą, przedstawił wniosek o zdjęcie projektu uchwały 

z porządku obrad. Uzasadniając wniosek wskazał na potrzebę szerszej konsultacji 

projektu uchwały. 

 

Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu, przewodniczący obrad 

Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie punktu 10h z porządku 

obrad: 

„za” oddano 15 głosów, 

„przeciw” 1, 

„wstrzymujących się” 6, 

głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 8, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że punkt został zdjęty z porządku obrad. 

 

 

i) Podjęcie uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-

Koźle oraz Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych. 

  

Ryszard Masalski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej, poinformował, że komisja 

rozpatrzyła skargę, czego odbiciem jest projekt uchwały zawierający stanowisko 

komisji, uznające skargę za bezzasadną. Następnie zreferował zarzuty skarżącej i stan 

faktyczny ustalony w toku badania skargi oraz uzasadnił stanowisko Komisji 

Rewizyjnej o uznanie skargi za bezzasadną, gdyż skarżąca straciła uprawnienie do 
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zajmowania lokalu socjalnego (projekt uchwały i z uzasadnienie radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję). 

Po przedstawieniu wnioskowanego stanowiska przedstawił temat, aby zastanowić się 

nad wprowadzeniem uregulowań, które w uzasadnionych przypadkach pozwolą na 

przekwalifikowanie wynajmowanego lokalu np. socjalnego na komunalny i odwrotnie. 

 

Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu, przewodniczący obrad 

Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający wnioskowane 

stanowisko Komisji Rewizyjnej o uznanie skargi za bezzasadną: 

„za” oddano 21 głosów, 

„przeciw”0, 

„wstrzymujących się” 0, 

głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 9, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 

elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXX/251/16 

 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 31 maja 2016 r. 

 

w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle oraz Dyrektora 

Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 

 

Ad 11. 

Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania. 

 

Andrzej Kopacki zwrócił się o podanie powodów ustawienia blokady na mostku u 

wylotu ul. Chrobrego w stronę Większyc. Dodał, że blokada ta stoi już od paru 

miesięcy, mimo że nie są tam prowadzone żadne prace, komplikując ruch. 

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, poinformował o prowadzonych tam 

pracach naprawczych przepustu. Przejazd będzie niebawem odblokowany. 

 

Ryszard Masalski poinformował, że spotkania z panią prezydent miasta w okresie 

międzysesyjnym skutkują brakiem pytań z jego strony. Być może jest to efekt 

zainteresowania pani prezydent omawianymi problemami albo pani prezydent 

przekonała go do swoich racji. W dalszej wypowiedzi nawiązał do informacji 

pozyskanej w dniu dzisiejszym. Poinformował, że jest aktywnym uczestnikiem portalu 

społecznościowego Facebook, na którym swobodnie wypowiada się na różne 

dyskutowane tematy. W dniu dzisiejszym został poinformowany przez 

przewodniczącego Rady Miasta, że wpłynęła skarga osoby, która poczuła się urażona 
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z powodu jego wypowiedzi i argumentów przemawiających za tym, aby do Polski, 

w tym do Kędzierzyna-Koźla, nie sprowadzać uchodźców. Dodał, że uważa, że dopóki 

w Kędzierzynie-Koźlu jest chociaż jedna biedna osoba, to w żadnym wypadku nie 

powinniśmy wspomagać osób, które nie przyłożyły się do zamożności czy środków, 

które są do dyspozycji. Skarżący prosi, aby radny Masalski został upomniany przez 

przewodniczącego Rady Miasta, a w konsekwencji być może Rada, w ocenie tej 

osoby, powinna zadziałać. W załączniku do skargi jest podkreślona jego wypowiedź 

(R. Masalskiego) o brzmieniu: gdy zasoby się skończą, żywności i innych dóbr nie ma 

w nieograniczonej ilości, to będzie wojna o ocalałe resztki, a pożogę podsycać będą 

zaprzańcy europejskiej jednorodności, zwolennicy „multi-kulti” wraz z obcymi 

dążącymi do jednorodności, ale tej bliskowschodniej i afrykańskiej, nie europejskiej. 

Nie dla obcych w Polsce, nie dla obcych w Kędzierzynie-Koźlu. 

Poinformował, że to zdanie w całości podtrzymuje i będzie w miarę możliwości 

radnego uniemożliwiał, utrudniał, przeszkadzał, blokował wszelkie wydatki na 

obcych, którzy są po prostu obcymi. 

 

Grzegorz Mateja wyraził żal z powodu nieobecności w trakcie realizacji punktu 

kierowników jednostek miejskich, do których radni często kierują pytania. 

Poinformował o zdarzeniu, którego był świadkiem, a które miało miejsce w okolicy 

budowy ronda na al. Jana Pawła II. Zdaniem radnego niewiele brakowało, by doszło 

do tragedii, kiedy osoba niewidoma i niema próbowała dojść do dworca. Postawione 

barierki, które ludzie bez trudu przesuwają, powodując powstawanie zagrożenia. 

Nieszczęściu zapobiegła przypadkiem przebywająca w tym rejonie mieszkanka 

Gliwic, która umiała porozumień się z niepełnosprawnym. Przypomniał, że kiedy 

w tym samym miejscu Miejski Zakład Energetyki Cieplnej prowadził inwestycję, 

w tym obok siedziby MZBK, to teren był ogrodzony wysokim płotem, szczelnie 

oddzielając dostęp osobom postronnym. Dodał, że o zaistniałej sytuacji poinformował 

policję. Zwrócił się z pytaniem, gdzie jest kierownik Wydziału Zarządzania Drogami. 

Przypomniał, że kiedy kilka lat temu MZEC prowadził roboty w wyżej wymienionych 

miejscu i na osiedlu Piastów, to inspektorzy z Wydziału Zarządzania Drogami 

szczegółowo pilnowali tych robót, wyłapując nawet pojedyncze zdarzenia i drobne 

uchybienia. Np. kiedy na drodze stanął samochód ciężarowy lub koparka, to padały 

zarzuty nielegalnego zajmowania pasa drogowego. Natomiast przy źle tymczasowo 

ustawionej barierce zarzucano złe zabezpieczenie wykopów. Zwrócił się z pytaniem, 

dlaczego Wydział Inwestycji i Wydział Zarządzania Drogami nie reagują na sygnały 

o nieprawidłowościach. Pomimo trzykrotnego wezwania policji i pomimo wezwania 

Straży Miejskiej, zabezpieczenie budowy w ogóle nie poprawiło się.  

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że inwestycję, o której 

mowa, prowadzi Wydział Inwestycji, Remontów i Eksploatacji w trybie przekazania 

placu budowy i z wyłączeniem drogi, a nie jak w przypadku inwestycji realizowanej 

przez MZEC, gdzie było wyłączenie pasa drogowego. Zadeklarował, że służby 

prezydenta miasta odniosą się do ustaleń policji i Straży Miejskiej, wezwanej w rejon 

budowy ronda. Zapewnił, że praktycznie co drugi dzień bywa na ternie tej budowy 

i nie stwierdził, aby była ona źle prowadzona. Potwierdził, że są barierki, które można 

łatwo przesunąć, ale w większości ogrodzenie placu budowy składa się z paneli, które 



18 

 

trudno jest przesunąć. Dodał, że firma przywiązuje szczególną wagę do spraw 

związanych z zachowaniem bezpieczeństwa prowadzonych robót, w tym 

niedopuszczenia osób postronnych na teren budowy. 

 

Grzegorz Mateja zwrócił uwagę, że panele ogrodzeniowe stanowią około 1/3 

ogrodzenia, a pozostałą część ogrodzenia stanowią barierki Jego zdaniem tego typu 

ogrodzenie można łatwo przesunąć. Poinformował o zdjęciu, które zamieścił na 

Facebooku, gdzie widoczny jest szeroko otwarty plac budowy. Dodał, że zdjęcie to 

zostało wykonane, gdyż tą drogą osoba ta weszła na teren budowy. Ponadto radny 

zwrócił uwagę na potrzebę zwiększenia działań przez właściwe służby Urzędu Miasta 

i Starostwa nadzorujące stan obiektów na terenie miasta (Powiatowy Inspektor 

Nadzoru Budowlanego, Straż Miejska) w celu wyegzekwowania od właścicieli 

nieruchomości właściwego ich zabezpieczenia. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, poinformowała, że obejrzała zdjęcia 

zamieszczone przez radnego Mateję na portalu i w jej ocenie zabezpieczenie terenu 

budowy jest właściwe i wykonane zgodnie z wymogami nadzoru budowlanego. 

Zgodziła się, że w wyjątkowych sytuacjach, np. dla osoby niewidomej, takie 

zabezpieczenie może być niewystarczające. Być może kwestia ta będzie analizowana. 

Zaproponowała, aby wstrzymać się z wnioskami końcowymi do czasu poznania 

raportu policji wezwanej przez radnego. 

 

Grzegorz Mateja podzielił się uwagą, że chętnie poznałby opinię inspektora nadzoru 

budowlanego na temat wykonanych zabezpieczeń. 

 

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, zwrócił uwagę na specyficzną 

lokalizację inwestycji i trudności, na jakie napotyka inwestor, aby zabezpieczyć teren 

budowy, a jednocześnie uwzględnić potrzeby mieszkańców i podróżnych chcących 

dostać się do dworca kolejowego. Dodał, że do tej pory nie było sygnałów 

kwestionujących stan zabezpieczeń, a informacja radnego jest pierwszą uwagą. 

 

Grzegorz Mateja poinformował, iż ma wrażenie, że w przypadku tej inwestycji 

priorytetem jest komfort wykonawców, a nie bezpieczeństwo mieszkańców miasta. 

 

Witold Rusak zwrócił się z zapytaniem, czy w przeszłości przy analizowaniu 

możliwości usprawnienia ruchu pojazdów na al. Jana Pawła II była rozważana kwestia 

ustawienia sygnalizacji świetlnej, tak aby powstała tzw. zielona linia. 

 

Artur Maruszczak potwierdził oraz poinformował o trudnościach we wdrożeniu 

zielonej linii (kierowcy rozwijali zbyt dużą prędkość). Jednocześnie dodał, że teraz, 

kiedy budowane jest rondo, sprawa ta jest nieaktualna. 

 

Katarzyna Dysarz zwróciła się z zapytaniem, czy w gminie Kędzierzyn-Koźle 

prowadzona jest bieżąca kontrola zawieranych przez mieszkańców, właścicieli 

obiektów, użytkowników umów na odbiór odpadów stałych. Jakie są wyniki tych 

kontroli. Czy umowy zawarło 100% potencjalnych wytwórców śmieci z gospodarstw 
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domowych lokali użytkowych. Zaproponowała wdrożenie akcji informacyjnej na 

temat uprawnień straży miejskiej do sprawdzania palenisk domowych. Ponadto 

zaproponowała rozważenie zwiększenia dotacji na ekologiczne systemy ogrzewania 

gospodarstw domowych. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, przypomniała, że w części informacyjnej 

o działaniach prezydenta miasta poinformowała o planach powołania zespołu, który 

zajmie się problemem zanieczyszczenia powietrza i kampanią informacyjną promującą 

ekologię i system zachęt do zastosowania ekologicznego ogrzewania mieszkań. 

Poinformowała o przygotowywanej przez MZEC strategii zachęcającej do 

skorzystania z usług tego zakładu oraz o finalizowaniu prac dotyczących podpisania 

listu intencyjnego MZEC z Zakładami Azotowymi. Zaprosiła radnych do pracy 

w zespole. 

 

Katarzyna Dysarz podziękowała za informację oraz zgłosiła akces do pracy w zespole. 

Wyraziła żal z powodu braku przepisów nakładających na właścicieli nieruchomości 

obowiązek przyłączenia się do miejskiej sieci ciepłowniczej. Dodała, że taki 

obowiązek istnieje w przypadku doprowadzenia przez gminę wodociągu. 

 

Tomasz Scheller poparł wypowiedź radnej Katarzyny Dysarz oraz wskazał na inny 

temat wymagający przedyskutowania, a dotyczący szamb. Nawiązując do informacji 

na temat planowanej akcji promującej działania ekologiczne zaproponował 

zaproszenie także księdza, który ma większe oddziaływanie na mieszkańców niż 

ulotki. Ponadto zwrócił się z pytaniem jakie są powody gromadzenia tak dużej ilości 

odpadów na składowisku odpadów, czy odpady są segregowane z wykorzystaniem sita 

oraz czy kwestie formalno-prawne zostały już uregulowane. 

Podziękował za bardzo szybką odpowiedź i reakcję na zapytanie na temat 

rozprowadzania w gminnych placówkach oświatowych ulotek o przyjeździe cyrku do 

Kędzierzyna-Koźla. Dodał, że także w przypadku innych interpelacji spotkał się 

z szybką i rzeczową odpowiedzią. Poinformował o swoim rozczarowaniu w związku 

z komentarzem przewodniczącego Rady Miasta do jego wniosku aby w Urzędzie 

Miasta zamiast wody mineralnej podawać na spotkaniach wodę z kranu. Zaprosił 

radnych na festyn organizowany w Sławięcicach w dniu 12 czerwca. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć, zwracając się do radnego Schellera 

poinformował, że jeżeli radny poczuł się urażony, to przeprasza. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, zadeklarowała udostępnienie na spotkaniach 

w sali posiedzeń zarówno wody mineralnej, jak i wody z kranu podawanej 

w dzbankach. 

 

Witold Rusak poinformował o inicjatywie „Leszczyńskie dni kranówki”. 

 

Na pytanie dot. gospodarki odpadami odpowiedzi udzielił Artur Maruszczak, zastępca 

prezydenta miasta. Potwierdził, że sito na składowisku odpadów działa, a spółka 

została przekazana do Związku Międzygminnego „Czysty Region”. Zasygnalizował 
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o potrzebie kolejnych działań poprzedzających uruchomienie regionalnej instalacji 

przetwarzania odpadów komunalnych. 

 

Informację uzupełniła prezydent miasta Sabina Nowosielska. 

 

Dorota Mrówka poprosiła o naprawę czterech przęseł ogrodzenia placu zabaw przy 

ul Jana Cybisa. Ponowiła prośbę o namalowanie pasów przejścia dla pieszych na ulicy 

Kłodnickiej w okolicy apteki i sklepu Dino oraz w okolicy Sądu Rejonowego 

i gimnazjum przy ul. Piramowicza. 

Zwróciła się z prośbą o przeanalizowanie wymalowanych pasów u zbiegu ulic 

Kłodnickiej i Wyspiańskiego. Po wyłączeniu sygnalizacji świetlnej kierowcy 

wyjeżdżający z ul. Kłodnickiej posiłkują się znakami poziomymi, które powinny 

wspomóc przy wyjeździe – natomiast słaba widoczność w tym miejscu wymusza na 

kierowcach wyjazd niezgodny z oznakowaniem poziomym. 

 

Ewa Odulińska nawiązała do interpelacji radnej Mrówki – poinformowała 

o ustawieniu znaków w okolicy sklepu Dino, być może zostaną namalowane także 

pasy wyznaczające przejście dla pieszych. Poprosiła o wydłużenie w okresie letnim 

działania świateł na skrzyżowaniu w Kłodnicy. Przedstawiła problem mieszkańca 

ul. Szymanowskiego, który skarży się na niewłaściwe klapy studzienek. 

Dotychczasowe interwencje mieszkańca nie przynoszą poprawy, gdyż zarówno 

MWiK, jak i Wojewódzki Zarząd Dróg nie podjęły oczekiwanych działań. 

Zadeklarowała temat przedstawić na piśmie. 

 

Halina Mińczuk zwróciła się z pytaniem, czy odcinek pod wiaduktem został 

przekazany wykonawcy budującemu rondo na al. Jana Pawła II. Od dłuższego czasu 

odcinek pod wiaduktem jest zaśmiecony, a barierki stopniowo niszczone. 

 

Grzegorz Mateja poparł plany pani prezydent miasta dotyczące zaangażowania MZEC 

w akcję, której celem będzie podłączenie jak najwięcej budynków na os. Śródmieście 

do sieci ciepłowniczej. Poinformował, że w akcjach prowadzonych w latach 2013-

2014 były podłączane budynki do sieci ciepłowniczej nawet gdy nie wszyscy 

lokatorzy chcieli korzystać z miejskiej sieci ciepłowniczej. Wówczas był montowany 

wymiennik ciepła, aby w przyszłości umożliwić podłączenie do sieci kolejnych 

mieszkań. Zaproponował również, aby przy pracach nad miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego rozważyć wprowadzenie stosowych zapisów na 

temat sposobu ogrzewania nieruchomości. 

 

Sabina Nowosielska, prezydent miasta, przypomniała okoliczności zmiany sposobu 

ogrzewania mieszkań w osiedlach Blachownia i Koźle. Przejście na ogrzewanie 

gazowe spowodowało, że mieszkańcy płacą wyższe rachunki, chociaż w ostatnim 

czasie udało się zmienić dostawcę gazu, co spowodowało obniżenie rachunków. 

Poinformowała również, że powołany wkrótce zespół ma znaleźć strategię, jak 

dopłacać do tych miejsc, gdzie koszty ogrzewania ekologicznego są duże wyższe niż 

w innych częściach miasta. 
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Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, odpowiadając na pytanie radnego 

Matei wyjaśnił, że można wprowadzić zapisy ekologiczne. Wyraził nadzieję, że będą 

to wspólne działania zmierzające do wprowadzenia takich zapisów. Dodał, że 

w pierwszej kolejności należy podjąć prace nad studium zagospodarowania 

przestrzennego, a następnie nad planem. 

 

Michał Nowak przedstawił wnioski w sprawie: 

– zbadania problemu sygnalizowanego przez mieszkańców ul. Emilii Plater dot. 

nielegalnego przejazdu pojazdów przez kozielski park pomiędzy ul. Emilii Plater i ul. 

Marii Konopnickiej, 

– przeanalizowania oznakowania drogowego w okolicach wjazdów do miasta (dot. 

znaków „tablica przeddrogowskazowa” i „drogowskaz”) i umieszczenia na ww. 

znakach także znaków części/dzielnic miasta (znaki E-5 i E-21) oraz znaku „tranzyt”. 

Poinformował o rozmowie z prezesem ogródków działkowych przy tzw. niebieskim 

mostku na Kłodnicy. Działkowcy są zaniepokojeni planem budowy ścieżki rowerowej, 

gdyż po wybudowaniu ścieżki rowerowej mają być postawione słupki, które 

w konsekwencji uniemożliwią wjazd śmieciarkom i innym samochodom obsługi. 

Ponadto nawiązał do tematu współpracy z organizacjami pozarządowymi – 

zaapelował o większą współpracę w dziedzinie bieżącej polityki Urzędu, np. aby 

kwestie ścieżek rowerowych konsultować ze środowiskiem rowerzystów, by ustalić 

kalendarz imprez biegowych, tak aby nie kumulowały się one w jednym czasie. 

 

Ryszard Masalski przypomniał spotkanie radnych z prezesem Zakładów Azotowych, 

kiedy padła deklaracja wsparcia projektu pt. „Zbudowanie magistrali ciepłowniczej 

obejmującej całe miasto, w tym os. Blachownia i Koźle oraz inne osiedla”. Zwrócił się 

z prośbą o wznowienie rozmów z aktualnym prezesem Zakładów Azotowych na temat 

możliwości zrealizowania deklaracji. 

 

 

Ad 12. 

Wolne wnioski – radni nie zgłosili żadnych wniosków. 

 

 

Ad 13. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady Miasta Andrzej 

Kopeć zamknął XXX sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 

Przewodniczący obrad 

     Andrzej Kopeć 

Sesja zakończyła się o godz. 16:55. 
Protokołowała  H. Olkowska 


